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Heidrích és Lőrinczy 
nem tájékoztatja a megyét 

Közgyűlési 
túlkapás 

A C s o n g r á d M e g y e i 
K ö z g y ű l é s á p r i l i s 2 6 - i 
ü l é s é n e k t e r v e z e t t n a p i -
r e n d j é n sze repe l t a me-
g y e i b i r á s á g és a m e g y e i 
f ő ü g y é s z s é g v e z e t ő i n e k 
í r á s b e l i t á j é k o z t a t ó j a és 
s z ó b e l i e l ő a d á s a i s . A 
k é t s z e r v e z e t v e z e t ő j e 
m e g l e p e t é s s e l , sőt m e g -
d ö b b e n é s s e l f o g a d t a a 
k ö z g y ű l é s s z á n d é k á t . 
H e i d r i c h G á b o r , a b í r ó -
s á g e l n ö k e és L ő r i n c z y 
G y ö r g y f ő ü g y é s z e lutasí -
t o t t a a testü let m e g h í v á -
sát . 

A Csongrád Megye 
Közgyűlés levette napirend-
jéről a megyei főügyészség 
és bíróság tevékenységéről 
szóló előterjesztést. Heidrich 
Gábor, a Csongrád Megyei 
Bíróság elnöke, valamint 
Lőrinczy György megyei 
főügyész levélben utasította 
el az erre irányuló felkérést. 

A megyei bíróság elnöke 
lapunknak ki je lente t te : -
Nemet mondtam a megyei 
közgyűlés felkérő levelére, 
ugyanis sem az Alkotmány, 
sem az önkormányzati tör-
vény, és semmilyen más jog-
szabály nem tartalmaz olyan 
előírást, ami akár a bíróságot, 
akár az ügyészséget tájékoz-
tató készítésére kötelezné. 
Annak azonban nincs akadá-
lya, hogy Frank elnök urat és 
esetleg az általa megjelölt 
önkormányzati vezetőket itt, 
a bíróság épületében szóban 
tájékoztassam a testület igaz-
gatási helyzetéről, például a 
bírók leterheltségéről - tette 
hozzá Heidrich. 

A megyei bíróság elnöke 
fontosnak tartotta hangsú-
lyozni, hogy a politikai befo-
lyásolásnak még a látszatát is 
el kell kerülni, amit a megyei 

közgyűlés elnöke, Frank Jó-
zsef elfogadott. 

Információink szerint He-
idrich Gábor leveléhez ha-
sonló tartalmú dokumentu-
mot küldött a közgyűlésnek 
Lőrinczy György is. 

A főügyész Franknak kül-
dött rendkívül udvarias hang-
nemű levelében megtisz-
telőnek nevezte a közgyűlés 
érdeklődését az általa irányí-
tott szervezet tevékenysége 
iránt. „(...) írásos tájékozta-
tót és a közgyűlés előtti szó-
beli előadást nem vállalha-
tom fel. Biztos vagyok abban, 
hogy a felkérés mögött nem 
volt olyan szándék, amely az 
ügyészség működését befo-
lyásolni kívánta volna" - ol-
vasható a levélben. 

Lőrinczy emlékeztet i 
Frankot arra is, hogy az Al-
kotmányának 11. fejezete ön-
álló hatalmi ágként ismeri el 
az ügyészi szervezetet. Az 
52. paragrafus 2. bekezdése 
alapján a legfőbb ügyész az 
országgyűlésnek felelős, és 
működéséről a T. Háznak kö-
teles beszámolni. 

- Megértettük és tudomá-
sul vettük az elnök úr és a 
főügyész úr álláspontját -
nyilatkozta a megyei köz-
gyűlés elnöke, Frank József 
lapunknak. - A testület csu-
pán általános képet szeretett 
volna kapni a két szervezet 
tevékenységéről. A tájékoz-
tató nem is jelent(het) ennél 
többet. Nyilvánvalóan, mi 
sem gondoltuk, hogy konkrét 
ügyekről, tényekről essen 
szó. Miután pedig Heidrich 
Gábor és Lőrinczy György is 
úgy látta: egy politikai testü-
let előtt még tájékoztatót sem 
adhatnak, mi elfogadtuk ér-
veiket és a témát levettük a 
napirendről. 

N. Rácz Judit 

Siker Ausztriában 
M u n k a t á r s u n k t ó l 

A Bécsi Magyar Kultűrintézet (Collegium Hungaricum) 
millenniumi koncertsorozatában adott hangversenyt a szegedi 
Canticum Kamarakórus vasárnap este. A műsor - a sorozat 
jegyében - Magyarország és Nyugat-Európa zenetörténeti 
kapcsolódásaira épült. Első részében a XVI. századi magyar 
királyi és erdélyi fejedelmi udvarral kapcsolatban álló szerzők 
madrigáljai, majd a magyar főúri szolgálatot is vállaló Haydn 
szatirikus énekkvartettjei szólaltak meg. A program második 
f e l é b e n ' X X . század i m a g y a r k ó r u s m u z s i k a és n é p z e n e i 
feldolgozások szerepeltek. A hangversenyt az Osztrák-Magyar 
Barát i T á r s a s á g r e n d e z é s é b e n h é t f ő es te S a l z b u r g b a n , a 
Mirabell-kastély márványtermében megismételték. 

A város vezetői egyeztettek Ádám János atyával 

Kálvária a rend háza körül 

Két é v e m é g k ö n y v t á r r á a l a k í t o t t á k v o l n a a v i s s z a k a p o t t i n g a t l a n t . (Fotó: Schmidt Andrea) 

Első f o k o n e lu tas í t o t ta 
a z ö n k o r m á n y z a t a je-
z s u i t a r e n d b o n t á s i k é -
re lmét , a m e l y e t a Ká lvá -
r i a s u g á r ú t o n ü resen á l -
l ó , 1 9 9 9 - b e n v i s s z a k a -
po t t é p ü l e t ü k szaná lásá-
r a n y ú j t o t t a k b e . A k o -
r á b b a n a K o s s u t h szak -
k ö z é p i s k o l á n a k o t t h o n t 
a d ó i n g a t l a n u g y a n n e m 
m ű e m l é k , e g y v á r o s i 
r e n d e l e t a z o n b a n v é d i . 
S o r s á r ó l t e g n a p d é l u t á n 
t a n á c s k o z t a k a v á r o s és 
a r e n d veze tő i , a megá l -
lapodás részleteiről azon-
b a n s z i n t e s e m m i t s e m 
hoz tak ny i l vánosságra . 

Műszaki szempontból 
nem indokolt, városképileg 
pedig megengedhetetlen a je-
zsuita rend üresen álló, Kál-
vária sugárúti épületének le-
bontása - állítják független 
szakértők. 

A Jézus Társaság Magyar 
Rendtartománya bontási ké-
relmet nyújtott be, melyet az 
önkormányzat első fokon 
elutasított. A rend azonban 
ismét kérte: szanálhassa az 
árvíz előtt emelt épületet. A 
jezsuita rend 1920-ban költö-
zött ide, majd 1952-ben át 
kellett adniuk helyüket a 
Kossuth Zsuzsanna Egész-
ségügyi Szakközépiskolának. 

A rendszerváltás után az 
egyház visszaigényelte az in-

Két éve még 
felújítani akarták 
Egészen más tervei voltak az épülettel a Jézus 

Társaság Magyar Rendtartományának, amikor még 
a Kossuth szakközépiskola működött az évszázados 
falak között. .Jogos tulajdonunkat sajnálatos mó-
don továbbra is egy szakközépiskola foglalja el. A 
fenntartó még bérleti vagy használati díjat sem fizet. 
Ha a jövő nyáron visszakapjuk épületünket, akkor 
először a szükséges felújításokat kell elvégeznünk, 
hogy átköltözhessenek novíciusaink a Dóm téri sze-
mináriumból. Ugyanitt kapnak otthont teológiai ta-
náraink és lelkipásztoraink is. Végül több tízezer 
kötetes könyvállományunk is méltó elhelyezést nyer-
het" - engedett bepillantást a jezsuita tervekbe a 
Délmagyarország 1998. december 7-i számában pá-
ter Nemes Ödön, a rendtartomány helyettes ve-
zetője. Azóta sok minden megváltozott. 

gatlant. Hosszú huzavona 
után sikerült elköltöztetni a 
szakközépiskolát, igaz, azon 
az áron, hogy 1999-ben az 
önkormányzat bezárta a Gu-
tenberg Utcai Altalános Isko-
lát, így csináltak helyet a 
Kossuthnak. 

Az Országos Műemlékvé-
delmi Hivatalnál megtudtuk: 
az épület nem áll műemléki 
védettség alatt. A hivatal a 
bontási kérelem elbírálásában 
és az új építési engedély ki-
adásában csak mint szakható-
Ság működhet közre. A mű-

emlékvédők ellenzik a jezsu-
iták tervét, mert bár maga az 
épület nem műemlék, műem-
léki környezetben, a Dáni- és 
a Sándor-ház tőszomszédsá-
gában áll. 

A város 1999-ben helyi 
építészeti értékvédelmi ren-
deletét kiterjesztette az épü-
letre. így a bontást csak a 
főépítész által vezetett tervta-
nács engedélyezheti. A jezsu-
ita rend ugyan beadta bontási 
kérelmét, ám információnk 
szerint eddig egyetlen lát-
ványtervet sem mutattak fel. 

hogyan hasznosítanák a vá-
ros szívében fekvő telket. 
Független szakértők vélemé-
nye: az épület szerkezete 
nem indokolja a szanálást. 

Tegnap délután Bartha 
László polgármester, Nóvák 
István városi főépí tész és 
Lengyel Györgyi kancellár 
fogadta Adám János atyát, a 
Jézus Társaság Magyar 
Rendtartományának tarto-
mányfőnökét. Lengyel Györ-
gyitől megtudtuk, a megbe-
szélésen a felek kitűzték azo-
kat a feladatokat, amelyek el-
végzése a megegyezéshez 
vezethet, ezekről azonban 
egyelőre a város semmit sem 
kíván nyilvánosságra hozni. 

Rendkívül rossz állapot-
ban van az épület, ezt több 
építész, közöttük az országo-
san elismert Tarnai testvérek 
is alátámasztották szakvéle-
ményükkel - érvelt a bontás 
mellett Ádám János jezsuita 
tartományfőnök. Nem cáfol-
ta: az önkormányzat sok gon-
dot okozott a bontási enge-
dély megtagadásával, mert a 
Dóm térről el kell költöznie a 
jezsuita noviciátusnak, ám 
időben nem készülhet el az új 
épület. Ádám atya sem volt 
hajlandó részleteket elárulni 
a tegnapi megbeszélésről , 
csak annyit mondott: a város 
vezetői pozitívan állnak az 
ügyhöz. 

Kéri Barnabás 

Gyorshajtás a tragédiáig 
M u n k a t á r s u n k t ó l 

Súlyos közlekedési baleset 
történt tegnap délután az 55-ös 
úton, pár száz méterre az ásott-
halmi elágazástól. Egy bolgár 
rendszámú Opel Vectra haladt 
Szeged irányába, mikor egy 
kanyarban megcsúszott. A se-
bességkorlátozó tábla ellené-
re nagy gyorsasággal érkező 
autó lesodródott az útról, majd 
visszatérve nekivágódott a ve-
le szemben szabályosan ér-
kező kamionnak. A személy-
autó szinte a felismerhetetlen-
ségig összetört. Vezetőjét, egy 
középkorú férfit súlyos, élet-
veszélyes, míg a mellette ülő 
hölgyet súlyos sérülésekkel 
szállította a mentő a szegedi 
kórházba. A két felnőttet a 
tűzoltóknak kellett kiszabadí-
taniuk a roncsok közül. A hát-
só ülésén utazó gyermek az 
ütközés következtében kire-
pült a járműből. O azonban 
könnyebb sérülésekkel meg-
úszta a karambolt. A bo lgár rendszámú Opelbó l nem sok m a r a d t a baleset u tán. (Fotó: Karnok Csaba) 

Permetezés 
D M - i n f o r m á c i ó 

Csipkés poloska, atka, levéltetú és különféle gombás fertőzé-
sek ellen permeteznek április 24. és május 12. között a Szege-
di Környezetgazdálkodási Kht. szakemberei. A növényvédő sze-
rek a lakosság egészségét nem veszélyeztetik! 

A HANSAGI SIKERE. 
Eredményesen szerepeltek a 
szegedi Hansági Ferenc Szak-
iskola és Szakközépiskola nö-
vendékei a közelmúltban Nyír-
egyházán megrendezett orszá-
gos vetélkedőn. A „Szakma 
kiváló tanulója" versenyen 
Varga Mónika cukrász- és Ve-
res János szakácstanuló egy-
aránt negyedik helyezést ért el, 
így egyiküknek sem kell a tan-
év végén szakmai vizsgát ten-
nie. Varga Mónika külön sikert 
is aratott: a cukrászok dí-
szítőversenyén az ő munká-
ját találta legszebbnek a zsűri. 
A Hansági Ferenc iskola tanu-
lóinak fölkészítő tanárai: Do-
bó Istvánné szakoktató és Vu-
koszávlyev Mladen mester-
cukrász. 

S Y M P O S I O N - F E L O L -
VASÁS. Az újvidéki Sympo-
sion irodalmi folyóirat fiatal 
munkatársainak felolvasó est-
jét rendezi meg ma este 6 óra-
kor a délvidéki magyarok 
egyesülete, a VMDK. Press-
burger Csaba, Szakmány 
György és Nagy Gergely az 
egyesület székházának (Bo-
lyai utca 11.) első emeleti ter-
mében lép a közönség elé. 

FILMBEMUTATÓ. Nagy 
apáti Kukac Péter mennybe 
menetele címmel tartanak ve-
títést szerdán este 7 órakor a 
Deák Ferenc utcai Grand Ca-
fé mozitermében. A neves dél-
vidéki (topolyai) festőművész 
hányatott sorsáról szóló alko-
tást a magyarkanizsai Bicskei 
Zoltán rendezte. Az előadás 
után a rendezővel Klemm Jó-
zsef, az Újvidéki Rádió szer-
kesztője beszélget. Jegyek az 
előadás előtt a mozi pénztárá-
ban válthatók. 

PÜNKÖSDRŐL A KÁ-
VÉHÁZBAN. A Millenniu-
mi Kávéház (Szeged, Dugo-
nics tér 12.) mai, keddi vendé-
ge Molnár V. József. A népraj-
zos Pünkösd pirosa címmel 
tart vetítéssel egybekötött elő-
adást. A 17.30-kor kezdődő 
rendezvényre a belépés díjta-
lan. 

Elhajtottak 
a lopott 

terepjáróval 
M u n k a t á r s u n k t ó l 

Tizenötmillió forint értékű 
Mitsubishi Pajero terepjárót 
loptak el ismeretlenek Sze-
geden, az Olajbányász téren. 
Nem volt nehéz dolguk, hi-
szen a kocsi olasz állampol-
gárságú tulajdonosa a nyitott 
járműben hagyta az indító-
kulcsot, sőt személyes érték-
tárgyain és 2 millió ötszáz-
ezer líráján felül még a gép-
kocsi papírjait is. A rendőrség 
a jármú körözését soron kívül 
elrendelte. 

A szatymazi per visszhangja 

Víz - veszély nélkül 
Nem volt veszélyeztetett az 

ivóvízellátás Szatymazon, ál-
lítja Joó Mátyás, az Aqua-
plusz Kft. ügyvezetője a na-
pokban a község polgármeste-
rével készült cikkre reagálva. 
Arról ugyanis csak akkor le-
het szó, ha: vagy nem megfe-
lelő műszaki feltételekkel, 
vagy egészségre ártalmas 
minőségben juttatja el a szol-
gáltató a vizet a fogyasztók-
hoz. Ezen körülmények egyi-
ke sem állt fenn azonban 
Szatymazon 1994 és 2000 kö-
zött, amíg ők üzemeltették a 
községi vízművet, mondta a 

cég vezetője. Azt is cáfolta, 
hogy a fogyasztóvédelmi 
főfelügyelőség megbírságolta 
volna az Aquaplusz Kft. 

- Ugyanakkor van igazság-
tartalma is a szatymaziak vé-
leményének. - Nem vitatjuk, 
hogy az önkormányzat bírósá-
gi úton érvényesítette a vízmű 
üzemeltetéséről szóló kon-
cessziós szerződés felbontá-
sát, illetve az ingó- és ingat-
lanvagyon ismételt birtokba 
vételét. Az is igaz, hogy a 
Csongrád Megyei Fogyasztó-
védelmi Felügyelőség szabott 
ki bírságot, amely ellen azon-

ban fellebbezéssel éltünk az 
Országos Fogyasztóvédelmi 
Főfelügyelőségnél. Onnan vi-
szont ez idáig nem kaptunk 
visszajelzést - tette hozzá az 
ügyvezető. Ugyanakkor - vé-
leménye szerint - azzal, hogy 
éveken át egy érvénytelen 
koncessziós, szerződés alapján 
használták és üzemeltették 
Szatymaz község vízmüvét, 
annak ingó és ingatlan va-
gyontárgyait, nem jelentett 
sem vagyonvesztési , sem 
egyéb veszélyt a lakosság szá-
mára. 

N. R. J . 


